
Dagsorden til møde i arbejdsgruppen om kultur, skole, børn, unge og fritid, d. 10. april kl. 14-16 i 
Christianshavns Beboerhus 

Deltagere: Marianne Olsen, Henrik Vilsbøll, Lis Schertiger-Nielsen, John Poulsen, Emma Hjerrild Bech 
(sekretariatet), Jane Lytthans (ny i gruppen, fra punkt 5) 

Afbud: Tine Ehlert 

Dagsorden:  

1. Valg af mødeleder 

2. Valg af referent  
3. Udkast til høringssvar vedr. KUBI-planen 

4. Bydelsplanens handleplaner, oplæg 

5. Puljeansøgninger (eftersendes af Emma Hjerrild Bech) 
6. Status på forårets decentrale besøg 

7. Eventuelt 

 

Referat:  

1. Valg af mødeleder 

Marianne Olsen blev valgt.  
 

2. Valg af referent  

Emma Hjerrild Bech blev valgt.  

 

3. Udkast til høringssvar vedr. Prioriteringer på kulturhus- og biblioteksområdet 

Kultur- og Fritidsudvalget træf d. 13. marts afgørelse om forslag til prioriteringer på kulturhus- og 
biblioteksområdet. Asbjørn har sendt bemærkninger, der kan skrives ind i et høringssvar, og Marianne 
har skrevet et udkast.   

Gruppen noterede sig, at der ikke er tale om endnu en høring af selve KUBI-planen, men en udmøntning i 
form af forslag til prioriteringer på kulturhus- og biblioteksområdet og sammenlægninger og ændrede 
åbningstider af borgerserviceindgange.  

Emma tilføjer de konkrete forslag i andet afsnit under ”lokale fyrtårne” i udkastet til høringssvaret samt en 
bemærkning om borgerserviceindgange: at sammenlægninger og kortere åbningstider kommer ingen til 
gode, og især ikke christianshavnere, der i forvejen ikke har nogen borgerserviceindgang.  

Lokaludvalget vil gerne bevare murstenene, der giver en lokal identitet. Historisk har det ikke vist sig, at 
nedlæggelse af mursten fører til flere ansatte.  

 

4. Opdatering af Bydelsplanens handleplan 



Christianshavns Lokaludvalgs Bydelsplan skal revideres, og derfor skal handleplanerne gennemgås. 
Marianne har sendt et forslag til en opdatering af punkterne Havnen og Kultur & Idræt 

Gruppen godkendte bemærkningerne med en enkelt rettelse.  

 

5. Puljeansøgninger 

Lokaludvalget har modtaget 5 puljeansøgninger om støtte. Se ansøgninger i separat mail.  

1. Comic Creation Workshop 

Ansøger om 5.321 kr. til tegneserieworkshops d. 9.-15. juni 2025.  
Anbefaling: Gruppen bemærker, at der ikke er den store lokale forankring. Gruppen 
anbefaler at give tilsagn om fuld støtte under forudsætning af, at det afholdes på 
Christianshavn, gerne i Beboerhuset. 
 

2. Christianshavns Beboerhus 50 år 

Ansøger om 30.000 kr. til udgivelse af en jubilæumsbog, podcast og bogreception.  
Anbefaling: Gruppen anbefaler at give tilsagn om støtte på 10.000 kr. til aktiviteten. 
 

3. Toiletologi 
Ansøger om 4.500 kr. til udgivelse og tryk af en antologi.  
OBS: Ansøger trykker 80 stk. og de kommer til at koste 50,- stk 

Anbefaling: Gruppen anbefaler at tilsagn om fuld støtte på 4.500 kr. til aktiviteten.  
 

4. Introducing Concrete 

Ansøger om 20.000 kr. til etablering af et økokritisk fællesskab samt afholdelse af en 
endagsfestival om beton d. 2. maj 2025 i Christianshavns Beboerhus. 
Anbefaling: Gruppen anbefaler at give afslag om støtte til aktiviteten. Lokaludvalget vil 
prioritere deres midler på andre aktiviteter.   
 

5. Jungletrommer og dans for børn 

Ansøger om 4.000 kr. til et børnekulturarrangement ved Hal C d. 4. juni 2025.  
Anbefaling: Gruppen anbefaler at give afslag på støtte til aktiviteten, da de facto bliver en 
lukket fest for institutionerne, eftersom arrangementet ligger kl. 10-11 på en hverdag. 
 

6. Frigjort Festival 
Ansøger om 25.000 kr. til en festival i Pusher Street d. 7.-9. august 2025.  
Anbefaling: Gruppen anbefaler at give afslag om støtte til aktiviteten. Lokaludvalget vil 
prioritere deres midler på andre aktiviteter.   

 

 

6. Status på forårets decentrale besøg 

På mødet i januar besluttede gruppen en række besøg i bydelen i foråret.  

- 13. maj Nordatlantens Brygge (Marianne) 



o Forslag til dagsorden:  
▪ Filmdagene 

▪ Annoncering – ud over nyhedsbrev 

▪ Organisering og ejerforhold 

▪ Programvalg – strategi og baggrund for valgene  
▪ Hvordan har I forholdt jer til den sidste tid om sagen om Trump og 

Grønland?  
▪ Hvordan arbejder I med nordiske værdier?  
▪ Hvordan formidler I værdierne fra Island, Grønland og Færøerne?  
▪ Har I arbejdet med skoletjenesten ift. formidling? 

▪ Har I et samarbejde med Broens Gadekøkken? 

▪ Hvordan kan vi forstærke samarbejdet mellem lokaludvalget og 
Nordatlantens Brygge?  

 

- 18. august Ejendomsselskabet på Refshaleøen om vinderprojektet (Henrik) 
o Henrik aftaler nærmere efter studieturen til Thoravej, hvor de er med) 

 

7. Evt.  

Ansøgningsrunden for § 18-puljen 2026 og julestøtte 2025 

- Lokaludvalget orienterer om det på sociale medier, men gør ikke mere ved det.  

Restaurations- og Nattelivsplanen  

- Marianne var til møde om planen.  
- Hun fremlagde på mødet lokaludvalgets argument om, at planen fokuserer på Indre By og 

Middelalderbyen, og ikke tager højde for hotspots på Christianshavn.  
- Angående kanalrundfarten i havnen, blev der lagt op til dialog med kanalrundfarten. 
- Marianne foreslog, at lokaludvalget kan tage planen op til evaluering. Henrik foreslog at 

tage det op i FU om, at der tages referat af turismemødet og debatten om turisme på C-
dagen, som kan komme til evaluering på et LU-møde i efteråret.  

By & Havn 

- Marianne fortalte om, at By & Havn havde inviteret foreninger på Holmen til et intromøde 
om konsekvenserne af overdragelsen af Holmens Civile Vandarealer fra Kystdirektoratet til 
By & Havn 

- På mødet fortalte By & Havn at alle de civile vande er overdraget pr. 1. maj 2025. By & Havn 
kommer ud til foreninger i løbet af året og præsenterer afregningerne.  

- Foreninger skal nok klare afregningerne, men husbådene har i forvejen en dyr bolværksleje. 
Vandlejen for husbådene differentieres ikke ud fra størrelsen på husbåden, men sættes ud 
fra 150 kvm minimum + antal kvm, svarende til minimum ca. 6.500 kr. om måneden.  

- By & Havn fortalte, at priserne sandsynligvis skal reguleres ift. gældende boligpriser.  
- Marianne foreslog, at FU tager sagen op og inviterer sig selv til møde med By & Havn ift. 

samarbejde om løsninger for brug af vandet. Fx lokalplaner for brug af vandet. Henrik tager 
det med til FU om et møde allerede i efteråret.  

- Jane foreslog et møde med De Linde ift. en drøftelse om, hvad lokaludvalget ønsker for 
brugen af kajkanten.  



 

8. Kommende møder 

Næste møde er tirsdag d. 13. maj og afholdes på Nordatlantens Brygge.  

Mødeplan for 2025 

• 13. maj 
• 10. juni 
• 18. august 
• 15. september 

• 20. oktober 

• 17. november 

• 8. december 

 


